



**INQUIRY OF MINISTRY  
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"  
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-1534	BY / DE Mr. Kurek (Battle River-Crowfoot)	DATE May 16, 2023
--	--	----------------------

Reply by the Minister of Immigration, Refugees and Citizenship  
Réponse du ministre de l'Immigration, des Réfugiés et de la Citoyenneté

The Honourable Marc Miller

PRINT NAME OF SIGNATORY  
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE  
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY  
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to costs associated with the new passport design unveiled on May 10, 2023, as well as the accompanying news conference: (a) what were the total costs associated with the new passport, broken down by type of expense; and (b) what are the details of all contracts signed by the government related to the new passport, and the unveiling and promotion of the new design, including, for each, the (i) date, (ii) vendor, (iii) amount, (iv) description of the goods or services, (v) details of whether the contract was sole-sourced or awarded through a competitive bidding process?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT  
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION  
TRADUCTION

Insofar as Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC) is concerned:

(a) The passport redesign is a milestone from the ePassport Next Generation project. An Expenditure Authority in the amount of \$161M has been provided by the Treasury Board Secretariat to design, develop and deploy Canada's ePassport Next Generation suite of travel documents and all related printing equipment, software and infrastructure by October 2024. This initiative is fully funded from the Passport Program Revolving Fund.

(b) As part of the project, Canada launched a competitive procurement process in June 2016, and on May 24, 2019, a contract was awarded to the Canadian Bank Note Company (CBN) to deliver this solution for the Government of Canada. CBN was responsible, per the contract, for the development of the designs for the new passport. The contract was awarded for \$284M, as posted on [Buy and Sell](#), for printed matter, including books, newspapers, pictures, manuscripts and forms.



## INQUIRY OF MINISTRY / DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION" / PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-1534	BY / DE M. Kurek (Battle River-Crowfoot)	DATE Le 16 mai 2023
--	---	------------------------

Reply by the Minister of Immigration, Refugees and Citizenship / Réponse du ministre de l'Immigration, des Réfugiés et de la Citoyenneté

L'honorable Marc Miller

PRINT NAME OF SIGNATORY / INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE / MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY / MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

### QUESTION

En ce qui concerne les coûts du nouveau design du passeport dévoilé le 10 mai 2023 et de la conférence de presse s'y rattachant : a) quels ont été les coûts totaux du nouveau passeport, ventilés par type de dépense; b) quels sont les détails de tous les contrats signés par le gouvernement relativement au nouveau passeport, et pour le dévoilement et la promotion du nouveau design, y compris, pour chacun, (i) la date, (ii) le fournisseur, (iii) le montant, (iv) la description des biens ou services, (v) les détails indiquant si le contrat a été attribué à un fournisseur unique ou a fait l'objet d'un appel d'offres concurrentiel?

### REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT / TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION / TRADUCTION

### En ce qui concerne Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC) :

(a) La refonte du passeport est une étape importante du projet de la prochaine génération du passeport électronique. Une autorisation de dépenser 161 millions de dollars a été accordée par le Secrétariat du Conseil du Trésor pour la conception, l'élaboration et le déploiement de la série de documents de voyage de la prochaine génération du passeport électronique du Canada, ainsi que tout le matériel d'impression, les logiciels et infrastructure connexes d'ici octobre 2024. Cette initiative est entièrement financée par le Fonds renouvelable du Programme de passeport.

(b) Dans le cadre du projet, le Canada a lancé un processus d'approvisionnement concurrentiel en juin 2016 et, le 24 mai 2019, un contrat a été attribué à la Société Canadian Bank Note (CBN) pour fournir cette solution au gouvernement du Canada. La CBN était responsable, en vertu du contrat, de l'élaboration des modèles du nouveau passeport. Le marché a été attribué pour un montant de 284 millions de dollars, tel qu'affiché sur [Achats et ventes](#), pour des imprimés, y compris des livres, des journaux, des images, des manuscrits et des formulaires.